

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

ՀԱՆԴԵՍԻ 20-ՐԴ ՀԱՄԱՐԻ ԱՌԹԻՎ

Ռ. Մ. Մարտիրոսյան, Խոսք շնորհավորանքի	3
Յու. Մ. Սուվարյան, Լեզվաբանական հաջողված պարբերական	4
Վ. Լ. Կարվալյան Արդի հայերենագիտության ինքնօրինակ հանդես	5
Ա. Կ. Բարլեզիզյան Խոսք գնահատանքի և քաջալերության	6

ԱՆԴՐԱԴԱՐՁ

Վ. Գ. Համբարձումյան. Ուրվագիծ Հանդեսի անցած ճամնապարհի.....	7
---	---

ՀՈԴՎԱԾՆԵՐ

Լ. Գ. Թեյլան, Դիտարկումներ արդի հայերենի լեզվական նորմի վերաբերյալ. շարահյուսական նորմ	9
Ա. Վ. Գալստյան, Երկխոսության դրսևորումները գեղարվեստական վավերագրության լեզվում	16
Ա. Հ. Աբաջյան, Մանուկ Աբեղյանը բառարանագիր	22
Ա. Լ. Յուզբաշյան, Աղոթքի բանաձևումները Գրիգոր Նարեկացու «Մատենանոցի գրքերգութեան» երկում	31

ԲԱՆԱՎԵՃ ԵՎ ՔՆՆԱՐԿՈՒՄ

Ս. Ռ. Ավետյան, Նշույթավորվածության և կիրառահաճախականության փոխհարաբերության ըմբռնումը արդի լեզվաբանության մեջ	38
Լ. Ա. Ղամոյան, «Ուտաման» հասկացությունը արդի գրական հայերենում և բարբառներում	49

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

Գ. Մ. Գրիգորյան, «Արմաթ» ինժեներական լաբորատորիաները որպես հայկական գիտակրթական ապրանքանիշ և հաղորդակցության նոր հարթակ	57
Մ. Ս. Քումուռնց, Բառաքնական-ստուգաբանական մի դիտարկում. գերմասո-գիլիմաստրի-գետնախնձոր	65
Մ. Ռ. Բաղդադյան, Անձի հատկանիշ արտահայտող ածականական դարձվածքների կառուցվածքային տիպերը և քերականական առանձնահատկությունները հայերենում, ռուսերենում և անգլերենում	72

ԳՐԱԽՈՍՈՒԹՅՈՒՆ

Գ. Մ. Մխիթարյան, Լ. Շ. Հովհաննիսյան, Գրաբարի բառապաշարի իմաստային խմբերի քննություն. (III մաս) Խաղողագործություն-գինեգործություն, ՀՀ ԳԱԱ «Գիտություն» հրատ., Երևան, 2018, 67 էջ	84
---	----

ՀԻՇԱՐԺԱՆ ՏԱՐԵԹՎԵՐ

Կ. Լ. Առաքելյան, Երախտաշատ լեզվաբան-հայագետը	87
ԳՐՔԵՐԻ ՏԵՍՈՒԹՅՈՒՆ	90
ԳԻՏԱԿԱՆ ԿՅԱՆՔ	92

СОДЕРЖАНИЕ

О 20-ом номере журнала: Р. М. Мартиросян. Приветственное слово - 3. Ю. М. Суварян. Состоявшийся лингвистический журнал - 4. В. Л. Катвалян. Современный своеобразный арменоведческий журнал - 5. А. К. Барлезизян. Слова оценки и поощрения - 6. **Экскурс:** В. Г. Амбарцумян. Эскиз о пройденном пути журнала - 7. **Статьи:** Л. Г. Телян, Замечания о норме современного армянского языка: синтаксическая норма - 9: А. В. Галстян, Место диалога в языке армянской художественной мемуаристики - 16: А. Г. Абаджян, М. Абегиан как лексикограф - 22: А. Л. Юзбашян, Молитвенные резолюции в "Книге скорбных песнопений" Г. Нарекаци - 31: **Дискуссии и обсуждения:** С. Р. Аветян. Понимание соотношения между маркированностью и частотностью употребления в современной лингвистике - 38: Л. А. Гамоян - Понятие «обувь» в современном литературном армянском языке и диалектах - 45: **Сообщения:** Г. М. Григорян, Инженерные лаборатории АРМАТ как армянский научно-образовательный бренд и новая платформа коммуникации - 57: М. С. Кумунц, Гермаст-гилмастри-земляное яблоко (Семантика и этимология) - 65: М. Р. Бададян, Структурные типы адъективных фразеологизмов характеризующих качества человека в армянском, русском и английском языках - 72: **Рецензия-** Г. М. Мхитарян, Л. Ш. Аванесян, Исследование семантических групп лексики грабара: (Часть III) Винограводство, виноделие, Изд. НАН РА «Гитутюн», Ереван, 2018, 67 с. -84. **Знаменательные даты:- 87. Книжное обозрение:- 90. Научная жизнь:- 92.**

CONTENTS

On the 20th Anniversary of the Journal: R. M. Martirosyan, *Congratulatory message* - 3. Yu. M. Suvaryan. *A Successful linguistic periodical*-4. V. L. Katvalyan. *A distinctive journal on Armenian Studies* - 5. A. K. Barlezizyan. *Appreciation and Encouragement missive* -6: **Reminiscence** V.G. Hambardzumyan, *An outline of Journal's trajectory* -7. **Articles:** L. G. Thelyan. Observations on the norm of the modern Armenian language: syntactic norm - 9: A. V. Galstyan, *Manifestations of Dialogue in the Language of Artistic Documentary* - 16: A. H. Abajyan, M. Abeghyan as lexicographer - 22: A. L. Yuzbasyan, *Resolutions of prayer From the creation "The book of Lamentations"* by G. Narekatsi.-31. **Discussion:** S. R. Aветян, *The Understanding of the Relationship Between Markedness and Frequency of Use in Modern Linguistics:* L.A. Ghamoyan - 38 *The concept of "shoe" in contemporary literary Armenian language and dialects:* **Reports:** G. M. Grigoryan, *Armath engineering laboratories as an armenian scientific -educational brand and a new communication platform-* 45: M. S. Kumunts, *Germast-gilimastri-topinambour (Word test and etymology)-* 65: M. R. Badadyan, *Structural Types of attributive phraseological Units Characterizing the Qualities of the person in the Armenian, Russian and English Languages* - 72: **Reviews:** G. M. Mkhitarян - L.Sh. Hovhannisyan, *The study of semantic groups of the vocabulary of the grabar: (Part III) Viticulture, winemaking, Ed. NAS RA «Gitutyun», Yerevan, 2018, 67 p.*-84. **Memorable Dates:- 87. Book reviews: - 90. Science News: - 92.**